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ADGANG TIL ET NYT RADIOKOMMUNIKATIONSNET 

 

I forlængelse af Folketingets vedtagelse af lov om ændring af beredskabsloven (kommunalbestyrel-
sernes og regionrådenes anvendelse af et landsdækkende radiokommunikationsnet) kan jeg oplyse 
Forsvarsudvalget om, at der er truffet beslutning om valg af tilbudsgiver i Økonomistyrelsens udbud 
vedrørende etablering af adgang til et nyt radiokommunikationsnet.  

 

For at sikre at der kan kommunikeres effektivt mellem beredskabsmyndighederne i forbindelse med 

større ulykker og hændelser, herunder eventuelle terroranslag på dansk grund, er der - som det er 

udvalget bekendt - under Økonomistyrelsen gennemført et udbud vedrørende etablering af adgang 

for det samlede beredskab til et nyt landsdækkende radiokommunikationsnet. Udbuddet er gennem-

ført i et tæt samarbejde med de kommende brugere af nettet.  

 

Dansk Beredskabskommunikation A/S samt et konsortium bestående af Damm Cellular Systems A/S, 

SAAB AB (publ) SAAB Communications, SAAB Danmark A/S, ELTEL Networks Telecom A/S har afgi-

vet endelige tilbud i udbuddet.  

 

Økonomistyrelsen har modtaget to stærke tilbud. Overordnet set fremstår begge de tilbudte løsnin-

ger som meget attraktive, og det vurderes, at de kan løse den udbudte opgave. For begge gælder 

endda, at de på en række punkter tilbyder mere end det krævede, og hvad der typisk er tilbudt i an-

dre lande.  

 

På baggrund af indstilling fra Økonomistyrelsen og dets rådgivere, der er baseret på tildelingskriteriet 

”det økonomisk mest fordelagtige tilbud”, er det besluttet, at der stiles mod kontraktindgåelse med 

Dansk Beredskabskommunikation A/S, hvilket forventes at ske i løbet af sommeren.  
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Ved indgåelse af kontrakt om etablering af adgang til et nyt radiokommunikationsnet vil der som op-

tion være mulighed for at indkøbe forskellige terminaler. Der vil i løbet af efteråret blive taget stilling 

til, om der skal gennemføres et særskilt terminaludbud, eller om den tilbudte terminaloption skal ud-

nyttes. 
 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Søren Gade 
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